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Protokoll nr 6 fört vid Södermalms 
stadsdelsnämnds pensionärsråds (SPR) 
sammanträde måndagen den 9 juni 2025 

Justerat via e-post den 10 juni 2025. 
 
Närvarande: 
 
Ledamöter:  Cecilia Söderman (SPF)   
    Catarina Stavenberg (SPF)  

Karin Bergman (PRO)  
Per Rudin (PRO)  
Gudrun Hammar (SKPF)  
 

Ersättare: Sonia Stellan (SKPF)  
Kristina Måhlgren (SPF)  

 
Ej närvarande:  Barbro Engman (PRO)  
 Catrin Jarl (SPF) 

Charlott Markèn Wallin (PRO) 
 
 
Tjänstepersoner: Odini Nzeribe, avdelningschef 

Patric Stoor Karlberg, sekreterare 
 
1. Mötets öppnande 

Mötet öppnas. 
 

2. Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkänns. 
 

3. Val av justerare 
Till justerare väljs Per Rudin och Cecilia Söderman. 
 

4. Anmälan av justerat protokoll från den 12 maj 2025 för 
Södermalms stadsdelsnämnds pensionärsråd 
Protokollet läggs till handlingarna. 
 

5. Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde   
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Pensionärsrådet ställer sig positivt till punkt 19 avseende att 
färgsätta asfalteringen för tydlig skillnad mellan cyklister och 
gående.   
 

6. Information från avdelningschefen 
 
Broschyrer för Sommar i Tanto och Sommar på Medis har 
tagits fram och delas ut. Vid behov kan fler exemplar skickas 
ut. 
 
Gällande sommarbemanningen informerades det om att 
samtliga boenden har en ordinarie chef och att de cheferna 
kommer att täcka för varandra under sommarledigheterna.  
 
Inför sommaren har äldreomsorgsavdelningen provat att 
använda sig av serviceförvaltningen som stöd i rekryteringen 
av baspersonal. Som det ser ut just nu så har det gått bra och 
kommer att utvärderas efter sommaren. Som en del av 
personalstrategin genomförs överrekrytering för att 
säkerställa att bemanningen upprätthålls under sommaren. 
 
Gällande värmebölja informerade förvaltningen att särskilda 
informationsinsatser kommer riktas till både särskilda 
boenden och kunder i ordinärt boende. Informationen 
kommer även innehålla vägledning om var man kan vända sig 
vid behov av stöd eller mer kunskap under värmeperioder. 
 
När de 27 nya platserna är klara vid Nytorgets vård- och 
omsorgsboende kommer boendet erbjuda totalt 66 platser. 
Boendet kommer ha en komfortkyla och en marknadsmässig 
hyra.  
 
Bygglovet för Kulltorps vård- och omsorgsboende är klart. 
Det kommer att bli en takterrass som kommer att nås med 
hiss.     
 
Rekrytering av ambulerande enhetschef är pågående. Vid 
förra rekryteringen var kravet en sjuksköterskeexamen. Nu 
kan också socionomer, beteendevetare, fysioterapeuter eller 
arbetsterapeuter söka. 
 
Det pågår fortsatt en diskussion med Micasa om skapandet av 
en restaurang vid Hornstulls servicehus. 
 
Enligt budgetförslaget att personal inom hemtjänsten ska 
erbjudas arbetsskor så är det senaste är att den anställde 
kommer att förmånsbeskattas om hen köper ett par skor.  
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Utifrån god och nära vård pågår en diskussion med region 
Stockholm om hur och på vilket sätt det skulle vara möjligt 
att placera biståndshandläggare vid Södersjukhuset.   
 

7. Anmälan av kommunstyrelsens pensionärsråds protokoll 
Inga synpunkter.  

 
8. Kontaktpersoner vård- och omsorgsboende 

 
Catarina Stavenberg har besökt Bergsunds vård- och 
omsorgsboende (VoB) som har 123 platser ink en enhet med 
demensinriktning. Boendet har kö av äldre som beviljats 
äldreboendeplats. Genomsnittlig boendetid är ett till två år. 
En enhetschef ansvarar för ca 50 anställda.  
 
En av enhetscheferna berättade om verksamheten som hade 
en aktivitetsprofil med tre aktivitetsansvariga som har 
utbildning inom kultur och musik. De har bland annat ett 
samarbete med Ung Omsorg och Seniorglädjen.  
De boende får ett veckoprogram om aktiviteter varje måndag. 
Kontaktpersonen ansvarar dessutom för att den boende får sin 
egen tid och det följs upp av enhetschef. 
 
Det finns en kurator att tillgå vilken är ett stöd till de boende, 
närstående och cheferna vid t.ex. SIP-möten. 
Läkarorganisationen rondar två gånger i veckan. 
Ett kafé som förestås av den sociala avdelningen är mycket 
uppskattat. 

 
Framtida fokus ligger på ökad utevistelse och utveckling av 
palliativ vård. Ett stambyte är förestående. 

 
9. Information om inkomna handlingar 

Inget att framföra denna gång. 
 
10. Rapport från KPR 

a) Återkoppling från samrådsmöte 
Catarina Stavenberg berättar att hon varit på möte där 
stadsbyggnadschefen informerade om nya byggregler.  
Vid bostadsanpassning och flytt till ett nytt boende gäller inte 
samma regler som vid anpassning av befintligt boende. 
Man får inte bostadsanpassningsbidrag vid flytt till nytt 
boende, om behovet kunde ha tillgodosetts i det tidigare 
boendet. Pensionärsrådet verkar för att bli inbjudna till de 
möten stadsbyggnadsförvaltningen har vid planering av nya 
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bostadsområden med syfte att lyfta fram äldreperspektivet vid 
nybyggnation. 
 
Stockholm stad kommer att ge bidrag till enskilda utförare så 
att de kan erbjuda sina anställda friskvårdsbidrag. 
 
Vårdanalys har utvärderat regeringens satsning på god och 
nära vård och omsorg. Omställningen är viktig och behöver 
fortsätta, men det krävs ett omtag i styrningen. Styrningen bör 
ske genom en samlad styrstrategi som klargör syftet med 
omställningen, prioriterar målen, skapar förutsättningar för 
uppföljning och tydliggör ansvar. Styrstrategin behöver tas 
fram i samverkan mellan regeringen, regioner och kommuner.  
 
Kolada som är en offentlig databas för kommuner och 
landsting kommer inte att fortsätta mäta personalkontinuitet i 
hemtjänsten pga. kvalitetsproblem med måttet. Stockholm 
stad kommer dock fortsätta mäta personalkontinuiteten i 
hemtjänsten.   
 
Rådet beslutar att punkten ska vara kvar till nästa möte då 
ppt-presentationen inte inkommit från samrådsmötet. 
 

11. Balanslista 
a) Hemförsäkring om skada orsakas av omsorgspersonal – 

Rutinen för ändamålet är under framställan.   
b) Öppettider på öppna träffpunkter inom äldreomsorgen – 

Arbetet med att skapa möjlighet till att erbjuda öppettider 
under kväll och helg är pågående.    

c) Rådets utbildningsdag 8 september, kl. 13-15 –  
Önskemål om tema god och nära vård med konkreta 
förslag.    

d) Återkoppling upphandling sociala besök 
Den nya upphandlingen om sociala besök kommer att 
annonseras via Kommers. Äldreförvaltningen kommer att 
ha ett förfrågningsunderlag klart för nämndbehandling till 
augusti eller möjligen till septembernämnden.  
 

Övriga frågor 
a) Lokaler - Personäringsföreningarna ombeds kontakta 
enhetschef för respektive vård- och omsorgsboende vid 
önskemål att låna lokal för möte eller aktiviteter.  
b) Nya SPR-regler - punkten ska till balanslistan. 
c) Münchenbryggeriet - Per och Catrin skriver ett yttrande. 
 
Rådet vill lyfta utdelning av broddar som en övrig fråga på 
nästa möte. 
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12. Nästa sammanträde 
Nästa sammanträde är den 11 augusti. 
 

13. Mötets avslutande 
Mötet avslutas. 
 

 
     


	Protokoll nr 6 fört vid Södermalms stadsdelsnämnds pensionärsråds (SPR) sammanträde måndagen den 9 juni 2025

